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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen megoldásokat kínál a kormány a 
gyógyszerhiány megoldására? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Számtalan okból válhat egy gyógyszer hiánycikké. Átmeneti gyártási gondok miatt, amelyek egy
idő után  megoldódnak.  Magyarország kis  ország,  nincs  fókuszban a  gyártók  szempontjából,  és
olyan gyógyszerár-szabályozás van életben, ami azt mondja ki, hogy az állam a legolcsóbban akarja
a  gyógyszert  megvenni.  Sajnos,  ez  a  piac  törvényszerűségének egyszerűen ellentmond és  ezt  a
hiánycikkek listája beigazolni látszik.

Ha a gyógyszert az adott ország nem tudja kritikus tömegben megvásárolni, akkor azért felárat kell
fizetni. Mivel a szabályozás ezt nem teszi lehetővé, a gyártók több módszerhez folyamodhatnak,
többek  között  kivonulnak  a  piacról  vagy  hiányt  jelentenek,  legrosszabb  esetben  egyszerűen
forgalomba hozatali engedély-törlést kérnek, végleg kivonják a piacról a gyógyszert.

Ha olyan gyógyszerről van szó, amivel monopolhelyzetben vannak s viszonylag sok beteg van a
terápián, súlyos gondot okozhat a gyógyszerhiány. Ilyen például a Depressan, mely egy komoly
magas-vérnyomás kezelésére szolgáló készítmény.

Első  és  legfontosabb,  hogy  a  gyógyszerpiaci  reguláció  változásért  kiált.  Az  állam  a
felelősségpasszolás helyett igenis proaktív s reagáló lépésekkel meg kell könnyítse a hiánycikkek
esetén a gyógyszerhez jutást.

Kérem Miniszter urat, válaszoljon a következő kérdéseimre:

Mi a terve a kormánynak, hogy pontosan feltárja az okokat?

Hogyan próbálja megoldani az alapvető fontosságú gyógyszerek hiányát Magyarországon?



Történtek-e  egyeztetések  az  érdekképviseletekkel,  a  gyógyszerforgalmazó  cégekkel,  különböző
gyógyszerpiaci szereplőkkel?

Történik-e  összehasonlító  vizsgálat,  hogyan  oldják  meg  a  problémát  más  hasonló  populációjú
kisebb országokban ahol jól működő szabályozások vannak?

Köszönettel,

Csárdi Antal
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